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'De kar niet te vol laden' 

 

Patrik Vankrunkelsven: 'De mogelijkheid dat ze euthanasie kunnen krijgen geeft 

patiënten gemoedsrust.'photo news 
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Aansluitend bij dit artikel 

 Discussie euthanasie lijkt bekoeld 

BRUSSEL - interview 'stap vooruit beter dan groot gelijk etaleren' Patrik 

Vankrunkelsven, senator voor Open VLD en LEIF-arts, is niet gelukkig met de 

polarisering in het euthanasiedebat.  

van onze redacteur 

 

 

 

Vankrunkelsven, naast Open VLD-senator ook LEIF-arts, loopt niet zo hoog op 

met de manier waarop het euthanasiedebat de afgelopen dagen is gevoerd.  

 

'Het debat is nogal spits gevoerd, het gevolg van de omstandigheden allicht', zegt 

hij. 'Het is te veel uitgemond in een stellingenoorlog tussen katholieken en 

vrijzinnigen, tussen conservatieven en hen die alles willen openbreken. Als we het 

debat zo verder blijven voeren, gaat iedereen zich in zijn eigen gelijk verschansen, 

vrees ik. We moeten daarvoor oppassen.' 

 

Uw partijgenoten Mathias De Clercq en Jean-Jacques De Gucht gooiden vorige 

week zelf olie op het vuur. 

 

http://leif.be/nieuws/discussie.htm


'Zij verdedigden hun innerlijke overtuiging, ik zoek meer een maatschappelijk 

draagvlak om samen stappen vooruit te doen. Inhoudelijk heb ik weinig kritiek op 

wat ze verdedigen, maar je mag de wagen niet overvol willen laden, je moet 

voorstellen bespreken waar ook anderen willen over praten. Ik denk bijvoorbeeld 

aan het opiniestuk van professor Herman Nys van de KULeuven in De 

Standaard. Daarin maakt hij een opening naar euthanasie voor ontvoogde 

minderjarigen.' 

 

Denkt u dat een uitbreiding naar kinderen wel haalbaar is? 

 

'Volgens mij is er wel een draagvlak om te discussiëren over een uitbreiding naar 

kinderen die oud genoeg zijn om zelf een beslissing te nemen. In Nederland 

kan euthanasie bijvoorbeeld vanaf twaalf jaar. In elk geval is het beter om daarover 

te praten, dan om het eigen grote gelijk te etaleren zonder ergens te geraken.' 

 

Euthanasie voor minderjarigen is erg zeldzaam. Is daar een wet voor nodig? 

 

'Dat argument wordt ook tegen euthanasie in haar geheel gebruikt. Ik wijs er toch 

op dat de mogelijkheid om euthanasie te krijgen gemoedsrust geeft aan patiënten: 

als het nodig is, zullen ze geholpen worden. In die zin is ook niet alleen dat 

beperkte aantal patiënten die jaarlijks euthanasie krijgen, bij deeuthanasiewet 

gebaat. Het gaat ook om het tienvoud aan patiënten die informatie vragen, daaruit 

hun gemoedsrust puren, maar uiteindelijk een natuurlijke dood sterven.' 

 

'Ook in het geval van kinderen is het aantal betrokkenen veel groter dan het 

beperkte aantal dat inderdaad euthanasie zou krijgen.' 

 

'De mogelijkheid om indien nodig op euthanasie een beroep te kunnen doen, is 

voor velen een opluchting.' 

 

En euthanasie voor dementen? 

 

'Ik ben de mening toegedaan dat er meer mogelijk moet zijn voor demente 

personen, maar als arts besef ik dat zoiets niet voor dehand ligt. Veel artsen 

schrikken terug voor een afspraak met een demente patiënt die vastlegt wanneer ze 

hem mogen doden. Ik zie ook niet goed in hoe we euthanasie op dementen die niet 

meer zelf het signaal kunnen geven dat het genoeg is geweest, in een wet kunnen 

vastleggen. Er is daar nog veel studiewerk nodig.' 

 



Een uitbreiding van de euthanasiewet zal de bereidheid in sommige ziekenhuizen 

om euthanasie toe te staan, doen afnemen. 

 

'Ik ben geen voorstander van de euthanasiebrigade, een team van artsen die 

wel euthanasie willen toepassen. Op dat vlak ben ik het oneens met mijn 

partijgenoten De Clercq en de Gucht. Volgens mij werkt zoiets niet. Hoe moeten 

die artsen zich verhouden tegenover hun collega's, bijvoorbeeld?' 

 

'Het probleem ligt trouwens niet bij de artsen, maar bij sommige ziekenhuizen, die 

een subtiele druk uitoefenen op hun artsen. Ik vind dat een arts de vrijheid moet 

krijgen om euthanasie toe te passen als hij samen met zijn patiënt tot het besluit is 

gekomen dat dit de enige oplossing is.' 

 

'Daarover moet toch eens een open debat worden gevoerd. Misschien moet er ook 

eens een meldpunt komen waar mensen aan wie euthanasie is geweigerd, met hun 

klachten terecht kunnen. Misschien moeten we ziekenhuizen die obstructie voeren, 

ook maar eens gaan bestraffen?' 

 

Hebben ziekenhuizen dan niet het recht om zelf een beleid tegenover euthanasie te 

voeren? 

 

'Het gaat hier wel om een wet die in het parlement is goedgekeurd. We willen toch 

niet terug naar de situatie waarin er naast elk katholiek ziekenhuis een openbaar 

ziekenhuis moet komen, waar wel euthanasie is toegestaan?' 

 

'Als er ziekenhuizen zijn die het zover drijven, moeten we toch eens hun 

subsidiëring herzien.' 

 

www.standaard.be/euthanasie  


